
 
 
     
 
 
 
 
 
 
 

 

Informe del rector al Consell de Govern 
 

 
 
 

Document Informatiu 
Consell de Govern, sessió de 18.12.2014 
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Claustre Universitari 
El 2 de desembre va tenir lloc la primera part de la sessió del Claustre Universitari. Vaig 
presentar l’informe de gestió que va ser aprovat.  
 
Atès que com a rector presentava un informe del Consell de Govern, entenc que cal retornar al 
Consell de Govern les consideracions dels membres del Claustre Universitari sobre el 
particular, entre les quals en destaco les següents: 
 

• la petició de més concreció en l’informe  
• una demanda de seguiment de la normativa de reavaluacions 
• el seguiment de la representativitat dels estudiants als departaments per garantir la 

seva participació 
• es van reclamar espais de treball per als estudiants en èpoques festives 
• es va proporcionar informació diversa a partir dels resultats d’una enquesta sobre les 

UTG  
• es va demanar la retransmissió en obert dels Consells de Govern  
• es va demanar informació sobre les adscripcions provisionals de l’RLT amb més de 10 

anys d'antiguitat, i eventualment la seva revisió.  
 
El Claustre Universitari va aprovar igualment el reglament electoral i el reglament del Claustre 
Universitari de la UPC i va proveir les vacants dels membres del Consell de Govern. S'han elegit 
Miquel Ralló, com a representant del PDI doctor permanent; i en representació dels estudiants 
de grau i màster universitari del Claustre, David Benabarre, Hao Luo Wang, Miren Orarieta i 
Enrique Surroca.  Durant la sessió, el vicerector de Comunitat, Acció Social i Sostenibilitat, Joan 
Puigdomènech, va presentar l’Informe sobre polítiques d’igualtat de gènere i d’oportunitats. 
 
En la continuació de la reunió del dia 16 de desembre vaig presentar l'Informe sobre política i 
el programa d'actuació, i es va debatre sobre l’estructura departamental de la UPC. El debat 
d'aquest darrer punt va partir d’una proposta del Consell de Direcció, que és fruit del treball 
dels darrers mesos i del diàleg amb les unitats i els col·lectius afectats. La proposta es va 
debatre a fons i va ser acordada per àmplia majoria. En concret, el Claustre Universitari 
encomana al Consell de Govern que procedeixi a la reforma de l'estructura dels departaments 
de la Universitat Politècnica de Catalunya prenent com a punt de partida el document 
presentat al Claustre Universitari i de resoldre, ateses les parts implicades, i sobre la base de 
criteris acadèmics aquells aspectes que es plantegin durant el procés de desenvolupament del 
nou mapa.  
  
 
Programa 2014-2015 de la Generalitat de Catalunya de foment de les terceres llengües 
Del 21 al 30 de novembre, l’estudiantat de primer de grau ha realitzat una prova per 
diagnosticar quin coneixement té en terceres llengües. En total s’han presentat a la 
convocatòria 2110 estudiants sobre els 4408 estudiants que ho podien fer. El 22,23% ha 
obtingut el certificat. 
 
 
Campus Diagonal Besòs 
Aquest desembre es va publicar la convocatòria interna per seleccionar la persona que ha de 
dirigir el projecte acadèmic del Campus. És una convocatòria a la qual s’accedeix per invitació 



expressa del rector. El nou director o directora liderarà el projecte d’implantació del nou 
centre que es crearà a la UPC i tindrà les responsabilitats bàsiques de definir el model 
acadèmic, el model global del centre i la seva interrelació amb el conjunt del Campus. També 
assumirà la responsabilitat de dirigir l’EUETIB  fins a la seva completa integració, liderarà el 
trasllat de l’EUETIB i dels grups de recerca i ensenyaments de l’entorn de l’ETSEIB que se 
situaran a Diagonal-Besòs. 
 
 
Consell Interuniversitari de Catalunya (CIC)  
El 15 de desembre va tenir lloc la reunió de la Conferència General del CIC. En la sessió es va 
presentar un document de bases per a la programació de l’oferta d’estudis 2015- 2020. 
D'aquest document cal remarcar: 

• La previsió de manteniment fins a 2018 de la coort de 18 anys a Catalunya, amb un 
lleuger increment que es torna a estabilitzar els anys 2019 i 2020. 

• El sistema universitari català està entre els que acullen una major proporció de joves 
en relació a la població, per sobre d'Austria, Alemanya i França, i per sota de Estats 
Units, Suècia, Finlàndia i Països Baixos. 

• L'oferta de cicles i graus s'ha desenvolupat en clau local. El doctorat, en canvi, té un 
elevat nivell d'internacionalització (34,75%). 

• Una anàlisi de l'oferta d'estudis per tal de donar resposta a una oferta pròpia 
compatible amb un increment important d'estudiants forasters tant en màsters com 
en doctorats.   

• Resultats sobre l'oferta i demanda dels estudis de grau. Pel que afecta a la UPC, cal 
esmentar que en el nucli d'una oferta d'estudis a Catalunya apareixen en el primer 
quartil els estudis de l'àmbit de l'enginyeria industrial i els de l'enginyeria en 
informàtica.  

• El paper de la UOC. 
• Els reptes pel període 2015-20, que són: la millora de la mobilitat dels graduats, 

afavorir la internacionalització i la diversitat del nostre sistema universitari, facilitar 
l’orientació (amb graus més generalistes i una especialització posterior), assegurar una 
oferta atractiva a tots els territoris evitant al mateix temps la dispersió, facilitar 
l'especialització de les universitats i que es faci un ús òptim dels recursos. 

 
També va tenir lloc la Junta del CIC  en la qual es va acordar la programació universitària, per al 
curs 2015-2016 amb un document que complementava la relació d’estudis aprovats per la 
Junta del 30 d’octubre. Es va presentar també una nova via d'accés a la universitat mitjançant 
l'homologació del títol de batxillerat, adreçada especialment a estudiants no comunitaris i una 
primera iniciativa de promoció digital de màsters de les universitats catalanes. 

 
CRUE 
El 12 de novembre va tenir lloc la reunió de la CRUE en la qual es va tractar sobre l’estructura 
dels estudis de grau (180/240 ECTS). Hi ha hagut reunions entre la Permanent de la CRUE i el 
Ministeri amb una empatia més aparent que real perquè no sembla que el Ministeri tingui en 
compte les opinions de la CRUE. La publicació del decret s’endarrereix un mínim de tres mesos 
i sembla que la possible aplicació no començarà fins el curs 2016-2017.  
 
Igualment, durant la reunió de la CRUE es va prendre la decisió de crear una comissió per 
estudiar la qüestió dels drets d’autor en material dels campus virtuals de les universitats arran 
de la sentència contra la UAB.  
 
 

https://www.euetib.upc.edu/


 
 
Consorci Serveis Universitaris de Catalunya (CSUC).  
En la reunió s’han presentat el programa d’activitats i el pressupost per a 2015. 
 
 
Altres activitats 

 
• Assistència a diverses reunions de la Comissió Permanent del Claustre Universitari. 
• Assistència a les sessions informatives als claustrals sobre el canvi en l’estructura dels 

departaments. 
• Assistència al Consell de Direcció d’AQU Catalunya 
• Assistència al Consell de Direcció del CIMNE 
• Assistència a la Junta de l’ICE. 
• Assistència a la reunió del Consell Social. 
• Assistència al patronat del Parc UPC 
• Assistència en qualitat de convidat a la reunió del Consorci del Besòs. 
• Assistència al patronat del B_Tech.  
• Reunió amb el professor Antoni Cuchí. 
• Reunió amb el professor Toni Tribó. 
• Reunió amb el professor Josep Roca Cladera, amb l’assistència del vicerector de Personal 

Docent i Investigador, Miquel Soriano. 
• Reunió amb els professors Josep Roca Cladera i Jordi Maristany amb  l’assistència del 

vicerector de l’àmbit de l’Arquitectura, Josep Parcerisa. 
• Reunió amb es professors Lluís Llanes, María Lluísa Maspoch, Antonio Martínez i José 

María Cabrera. 
• Assistència a les reunions dels Consells del Departament d’Estructures a l’Arquitectura 

d’Enginyeria Electrònica, Enginyeria de Sistemes, Automàtica i Informàtica Industrial i 
d’Enginyeria Elèctrica. 

• Assistència a la reunió informativa de l’EPSEB amb l’assistència del vicerector d’Estudis i 
Planificació, Antoni Ras. 

• Assistència a la reunió conjunta de la Junta de PDI Funcionari i del Comitè d'Empresa de 
PDI Laboral , amb l’assistència del vicerector d'Estudis i Planificació, Antoni Ras 

• Assistència a la presa de possessió del director l’IRI, Juan Andrade.  
• Visita al Campus del Baix Llobregat amb l’assistència del president del Consell Social, 

Ramon Carbonell i la gerent, Olga Lanau i reunió amb la directora de l’ESAB, Lourdes Reig i 
part del seu equip directiu; amb el director de l’EETAC, Lluís Alonso, i el seu equip, i el 
delegat del rector al Campus, José M. Yúfera.  

• Reunió amb el professor Lluís Torner i la gerent de l’ICFO, Dolors Mateu. 
• Reunió amb el secretari d’Universitats i Recerca, Antoni Castellà; el director general 

d’Universitats, Lluís Jofre; el vicerector de Personal, Miquel Soriano, i el vicerector 
d’Estudis Planificació, Antoni Ras.  

• Reunió amb el director general de Recerca, Josep M. Martorell. 
• Reunió amb el degà del Col·legi d’Enginyers de Camins, Canals i Ports, Oriol Altisench. 
• Reunió amb el director del Cluster Nàutic, Toni Tió amb l’assistència del vicerector de 

Política Universitària, Sisco Vallverdú, i la directora de CIT-UPC, Susana Sánchez. 
• Assistència a l’acte de reconeixement als jubilats de la UPC amb l’assistència de la gerent, 

Olga Lanau. 
• Assistència a l’acte d’inauguració de la incubadora ESA-BIC a l’edifici RDIT del Campus del 

Baix Llobregat.  



• Assistència al lliurament d’acreditacions CELLEX a estudiants de batxillerat. 
• Reunió amb els professors Miguel Ángel Barja i José Luis Díaz i els estudiants de nou accés 

al CFIS amb mèrits especials.  
• Participació al cicle Enginyer 8:30 que organitza el Col·legi d’Enginyers Industrials de 

Catalunya amb la ponència titulada “Catalitzadors del talent. De l'aprenentatge per 
projectes a la creació de noves empreses”. 

• Participació a la taula rodona “Mercat de treball i capital humà a Catalunya: visions i 
propostes dels actors clau”, organitzada per l’ACUP en el marc de la Plataforma CTI. Els 
altres membres de la taula rodona eren Joan Aregio, secretari d’Ocupació i Relacions 
Laborals de la Generalitat de Catalunya; Joan Majó, vicepresident de la Fundació Jaume 
Bofill i exministre d'Indústria i Cèsar Molins, president d’AMES. La sessió va estar conduida 
per l'ex conseller de treball, Josep Maria Rañé. 

• Presentació dels indicadors de recerca de les universitats públiques catalanes en qualitat 
de vicepresident de l’ACUP. 

• Assistència al patronat de BIOCAT en qualitat de vicepresident de l’ACUP. 
• Participació a l’Esmorzar de la Fundació CYD amb la conferència titulada “Política 

universitària: Transformar la universitat des de dins”. 
• Reunió amb el director general-Catalunya de Telefònica Kim Faura amb l’assistència de la 

vicerectora de Transferència de Coneixement, Esther Real i del director de la Càtedra 
Telefònica, Jordi Romeu.  

• Reunió amb el director de la Fundació Ramon Molinàs. 
• Reunió amb el rector de la Universidad Tecnológica de Chile, Gonzalo Vargas. 
• Reunió amb el rector de la Universitat de Talca (Xile), Álvaro Rojas. 
• Assistència al dinar col·loqui Moment Zero amb Antoni Castellà, secretari d’Universitats i 

Recerca de la Generalitat de Catalunya.  

 
 


